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§ 49 
 
Muntlig information – Renhållningsordning 2021-2030 

Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att anteckna till protokollet att nämnden tagit del 
av informationen om Renhållningsordning 2021-2030. 

Sammanfattning 
Helena Hölerman och Marie Rytterstedt från SRV samt miljö- och hälsoskyddsinspektör  
Sofia Sjöstedt och utvecklingsledare Heidi Pintamo-Kenttälä informerade om Renhållnings-
ordning 2021-2013, avfallsplanen och renhållningsföreskrifter. 
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§ 50 
 
Muntlig information – två beslut från delegationslistan 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att anteckna till protokollet att nämnden 
tagit del av informationen om två beslut från delegationslistan samt om ett delegat-
ionsbeslut som kommer att fattas inom de närmaste dagarna. 

 

Sammanfattning 
Miljöchefen/miljöenheten inom miljöenheten informerar om två beslut från dele-
gationslistan. 

Livsmedelsinspektör Vanessa Boateng informerade om ett beslut gällande föreläg-
gande att tillfälligt stänga Fittja Supermarket och om bakgrunden till beslutet samt 
om mikrobiologisk provtagning av kött. 

 

Miljö- och hälsoskyddsinspektör Anders Persson informerade om beslut gällande 
sanering av förorenad mark vid Måsens förskola, lagstiftning och regler samt hur 
handläggningen går till vid sådana ärenden. 
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§ 51 
 
Delegationslista      

Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att anteckna till protokollet att nämnden tagit del 
av delegationslistan 2020-04-21—2020-06-23. 
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§ 52 
 
Svar på motion (MP) Utveckling av kommunal odlings-
mark 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden lämnar miljöenhetens skrivelse daterad 2020-07-01 som  
sitt yttrande och anser motionen besvarad.  

Sammanfattning 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden har fått i uppdrag att yttra sig över Miljöpartiets motion  
Utveckling av kommunal odlingsmark. Motionen framhåller att minskningen av odlingsbar  
mark är ett hot för vårt samhälle och att vi behöver använda all mark som går för matproduktion. 
Motionen lyfter fram att Botkyrka kommun äger centralt placerad odlingsmark som kan  
arrenderas ut för kommersiell ekologisk odling och på så vis bidra till biologisk mångfald  
och lokala arbetstillfällen. Motionen hänvisar till konceptet stadsbruk där kommunal mark  
arrenderas ut till fritidsodlare som vill ta steget till att försörja sig på ekologisk odling. 

Förslaget i motionen om att utveckla konceptet stadsbruk på lämpliga platser i Botkyrka går  
i linje med kommunens strategier och viljeinriktning med att bevara odlingsbar mark och  
utöka användandet av närodlat och närproducerat. Förslaget stämmer även överens med  
kommunens strategi för näringsliv, arbetsmarknad och idéburen sektor där ett av de strategiska  
utvecklingsområdena är att attrahera, uppmuntra och stimulera innovativa aktörer och idéer  
inom framtidsområden som hållbar utveckling. 

Den jordbruksmark som ägs av kommunen är utarrenderad till aktörer som redan idag  
bedriver aktivt jordbruk. En överföring av pågående arrenden till andra ökar därför inte den  
närodlade andelen. Om målet är fler hektar närodling, behöver en utredning göras för att ta  
reda på om annan mark än jordbruksmark kan övergå till odlingsmark. 

Särskilt yttrande 
Monica Brundin (V) och Tara Charoensong (V) lämnar ett särskilt yttrande, bilaga. 
 
Protokollsanteckning 
Anders Thorén (TUP) anför till protokollet att samtliga ledamöter  
för (TUP) stöder Monica Brundin (V) och Tara Charoensong (V) särskilda yttrande.  
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Svar på motion (MP) Utveckling av kommunal odlings-
mark 

 

Hösten 2018 skrev Elisabeth Nobuoka Nordin, Embla Trygg och Inger 

Grönberg en motion där de ville att Botkyrka kommun skulle ”ut-

veckla konceptet stadsbruk efter till exempel Göteborgs modell för 

implementering på lämpliga platser i vår kommun”, och motionärerna 

ville att konceptet skulle införas snarast och utvecklas på sikt, med 

hänsyn till de begränsningar som nuvarande arrendeavtal innebär. 

 

Förslaget är mycket sympatiskt, och det är glädjande att Miljöenheten 

ställer sig positiv till konceptet. Dock anser Vänsterpartiet att kommu-

nen borde göra en mer grundlig inventering av den kommunala od-

lingsbara marken för att säkerställa att den används optimalt. Att öka 

vår självförsörjningsgrad av livsmedel nationellt och att utveckla livs-

medelsproduktionen i de tätbefolkade storstadsregionerna är en central 

hållbarhetsfråga, och Botkyrka har en viktig roll som kranskommun 

inom Stockholmsregionen. Samtidigt måste vi göra allt vi kan för att 

främja den biologiska mångfalden både genom att bevara naturmark 

och genom det sätt på vilket vi planerar och nyttjar vårt odlingsland-

skap. Vår målsättning borde således vara både att utöka den yta vi od-

lar på, och att säkerställa att all odlingsmark brukas så hållbart som 

möjligt. 

 

Vänsterpartiet anser att  

en kartläggning bör göras av kommunal mark som är lämplig för 

odling, både den mark som idag brukas för odling respektive bete, 

den mark som tidigare använts och övrig mark som skulle kunna 

användas. Kartläggningen bör också redovisa vem som arrende-

rar den mark som brukas idag, och på vilket sätt den arrenderade 

marken brukas (till odling eller bete, vad som odlas och med vilka 

metoder).    

 

 

Monica Brundin (V) 

Tara Charoensong (V) 
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§ 53 
 
Beslut om förbud med vite mot rökning av tobak och  
örtprodukter 

Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden i Botkyrka kommun beslutar att förbjuda, Galaxy House AB  
med organisationsnummer 559100-3529, att använda eller låta använda lokalen med tillhörande  
uteservering på fastigheten Persiljan 1, med adressen Slagstavägen 7, 145 74 Norsborg, för  
servering och rökning av tobak och örtprodukter.  
 
Förbudet är förenat med ett löpande vite på 100 000 kronor som ska betalas varje gång  
(högst en gång per dag) som någon myndighetsperson uppmärksammar att förbudet överträds.  
Förbudet gäller till och med 2022-09-01. Förbudet ersätter och upphäver tidigare delegations- 
beslut § 11 daterat 2018-02-12.  
 
Förbudet avser inte sådant utrymme som uppfyller kriterierna för ett rökrum och som är godkänt  
av miljö och hälsoskyddsnämnden.  

Förbudet träder i kraft 3 veckor efter att det tagits emot.  

Beslutet grundar sig på  
- 6 kap. 2, 5, 6, 8 §§ lagen (2018:2088) om tobak och liknande produkter 
- 7 kap. 3 och 9 §§ lagen (2018:2088) om tobak och liknande produkter 

Sammanfattning 
Galaxy House AB med organisationsnummer 559100-3529, Persiljan 1, med adressen  
Slagstavägen 7, 145 74 Norsborg bedriver en restaurang verksamhet samt försäljning av  
vattenpipor. Verksamheten tillåter rökning av dessa produkter på verksamhetens uteservering  
samt i ett rum som miljöenheten inte erhållit dokumentation för att det ska uppfylla de krav  
som ställs på rökrum.  

Av 6 kap. 2 och 5-6 §§ lagen (2018:2088) om tobak och liknande produkter framgår att  
rökning av tobak och örtprodukter är förbjuden i restauranger eller andra serveringsställen.  
Trots 2 § 5 får rökning enligt 6 § tillåtas i restauranger och på andra serveringsställen i separata  
rum som särskilt avsatts för rökning. 
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§ 54 
 
Ekonomisk rapport med helårsprognos (juni) 2020 –  
miljö- och hälsoskyddsnämnden 

Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner miljöenhetens ekonomiska rapport med helårs- 
prognos (juni) för verksamhetsår 2020.  

Sammanfattning 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden prognostiserar att hålla budget under 2020, förutsatt att  
årsavgifterna för tillsynen kommer att faktureras. 

Analys med anledning av Corona  
Under våren har miljöenheten haft en hel del sjukdomsfall, verksamheten har trots personal- 
bortfall fungerat. Tillsyns- och kontrollbesök hos verksamheter har ersatts, där så är lämpligt,  
av skrivbordstillsyn. Vi har anpassat oss efter folkhälsomyndighetens rekommendationer  
och gör i vissa fall kortare kontroller och med fokus på andra områden än vad som var plane-
rat. Under våren har ingen kontroll utförts på omvårdnadsverksamheter och majoriteten av  
inspektionerna är planerade för livsmedelsinspektörerna. Miljöskydd har mycket skrivbords- 
arbete att göra kring miljörapporter, anmälningar, remisser och köldmedia. Corona och tobaks-
tillsynen har till stor del gjorts i samverkan med polisen under kvällar och helger. 

Den 24 mars 2020 beslutade Folkhälsomyndigheten om föreskrifter och allmänna råd  
(HSLF-FS 2020:9) om att förhindra smitta av covid-19 på restauranger och caféer m.m.  
I proposition 2019/20:172 föreslogs en ny lag om tillfälliga smittskyddsåtgärder på serverings- 
ställen vilken delvis ersätter Folkhälsomyndighetens föreskrifter. Lagen beslutades av riks- 
dagen den 17 juni och träder i kraft den 1 juli 2020. Lagen kommer att upphöra att gälla vid  
utgången av 2020. Den kommunala nämnd som ansvarar för miljö- och hälsoskyddsområdet  
får ett särskilt tillsynsuppdrag och befogenhet att besluta om förelägganden mot serveringsställen  
avseende till exempel ommöblering, begränsning i öppettider eller stängning. Kraven kan förenas 
med vite. Besluten gäller omedelbart, om inte annat anges i beslutet. Eftersom tillsynsuppdraget  
lagts på den kommunala nämnd som ansvarar för miljö- och hälsoskyddsområdet behöver kom-
munernas reglementen inte ändras. Åtgärderna att överföra ansvaret från smittskyddsläkaren till 
kommunernas nämnder kommer kräva en ordinär handläggning. Den nya lagändringen kommer  
att innebära ökade kostnader och minskade resurser på annan tillsyn. 
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Kammarkollegiet har fått i uppdrag att betala ut 75 miljoner kronor till kommunerna fördelat  
på antalet serveringsställen med minst en anställd. Botkyrka har rätt att söka ca 500 000 kr i  
bidrag för tillsynsuppdraget. 

Det ekonomiska utfallet för året är beroende av intäkterna för årsavgiften som ännu inte har  
fakturerats. Om enheten inte får in dessa intäkter kommer miljö- och hälsoskyddsnämnden  
visa ett underskott på ca 6 miljoner kr. 
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§ 55 
 
Miljö- och hälsoskyddsnämndens Mål och budget 2020 
med flerårsplan 2021-2024   

Beslut 

1. Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner förslag till yttrande till Mål och budget 2021  
med flerårsplan 2022-2024 och överlämnar den till kommunstyrelsen för vidare beredning. 
 

2. Miljö- och hälsoskyddsnämnden föreslår kommunfullmäktige besluta att en tjänst ska överföras 
till samhällsbyggnadsnämnden. Budget motsvarande 600 000 kronor överförs till samhällsbygg-
nadsnämnden.  
 
Samtliga ledamöter för (V) deltar ej i beslutet. 
Samtliga ledamöter för (M) deltar ej i beslutet. 
Samtliga ledamöter för (TUP) deltar ej i beslutet. 
Samtliga ledamöter för (SD) deltar ej i beslutet. 

Sammanfattning 

Miljö- och hälsoskyddsnämndens rambudget för 2021 uppgår till 18,5 miljoner kronor.  
I ramen ingår också kravet på ca 2 % effektiviseringar, drygt 397 tusen kronor. I rambudgeten  
ingår kompensation för volymförändringar och löne- och prisuppräkning. Ramen minskas  
med en tjänst som i och med organisationsöversynen flyttar till Samhällsbyggnadsnämnden.  
Total ram 17,9 mnkr. 

Ärendet 
Nämnden ska senast den 7 september 2020 redovisa till kommunstyrelsen hur man bidrar till  
att uppnå kommunfullmäktiges mål genom att ange egna nämndmål och målsatta mått. Nämnden  
redovisar sina förslag till justeringar av den preliminära budgeten och investeringar 2021 – 2024.  

Miljö- och hälsoskyddsnämndens rambudget för 2021 uppgår till 18,5 miljoner kronor. I ramen  
ingår också kravet på ca 2 % effektiviseringar, drygt 397 tusen kronor.  I rambudgeten ingår  
kompensation för volymförändringar samt löne- och prisuppräkning. Ramen minskas med en  
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tjänst som i och med organisationsöversynen flyttar till Samhällsbyggnadsnämnden. Total ram  
17,9 mnkr. 

Den politiska plattformen beskriver majoritetens politiska prioriteringar och viljeinriktningarna  
under mandatperioden 2019 - 2022. Plattformen fungerar som en riktlinje för kommunens utveckl-
ingsarbete under mandatperioden. Den politiska plattformen ligger till grund för kommunens nya 
målstyrning och blir också styrande i att ta fram nämndens väsentliga områden. 

I dokumentet anges nämndens medskick till budgetberedningen, väsentliga områden, mål och  
målsatta mått kopplat till fullmäktigemålen.   

Det ger dock inte en fullständig bild av nämndens totala ansvarsområde. Det hittas i nämndens  
tillsynsplan, kontrollplan, övervakningsplan etc, och i viss mån i kommande delårsrapporter.  
Dokumentet innehåller heller inga indikatorer.   
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§ 56 
 
Ledamotsinitiativ – Stärkt skydd för bevarandevärda 
träd      

Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden avslår ledamotsinitiativet, gällande ”Stärkt skydd för  
bevarandevärda träd”. 
 
Sammanfattning 
Anders Thorén, Tullingepartiet, har inkommit med ett ledamotsinitiativ till miljö- och hälso-
skyddsnämnden. Tullingepartiet vill stärka skyddet genom att i detaljplaner och områdes-
bestämmelser besluta om marklov för trädfällning. På så sätt kan natur- och kulturhistoriskt  
värdefulla miljöer skyddas.  
 
Ledamotsinitiativet föreslår att samhällsbyggnadsförvaltningen får i uppdrag att genomföra  
en inventering av bevarandevärda träd i kommunen att utifrån denna inventering ta ställning  
till vilka detaljplaner som ska prioriteras för ändringar, samt att samhällsbyggnadsförvaltningen  
får i uppdrag att initiera en planändring så att krav på marklov för nedtagning av grova träd som  
är mer än 40 cm i diameter införs som tillägg till prioriterade detaljplaner i syfte att skydda  
bevarandevärda träd. 

Miljöenheten föreslår att ledamotsinitiativet avslås då ledamotsinitiativet är ställt till fel organ.  
Miljö- och hälsoskyddsnämnden kan enbart ge miljöenheten uppdrag. Eftersom det är kommun-
ledningsförvaltningen som är den förvaltning som kan motta uppdraget i ledamotsinitiativets  
yrkande, så är det bara kommunstyrelsen som kan ge ett sådant uppdrag. 
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§ 57 
 
Enhetschefen/miljöenheten informerar 

Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att nämnden tagit del av informa- 
tionen. 
 
Sammanfattning 
Miljöchefen/medarbetare inom miljöenheten delger aktuell information till nämnden. 
 
Miljöchef Ulrika Svärd informerade om inspektioner som gjorts, 62 st och att ca 12-15  
verksamheter fått anmärkningar. En verksamhet har fått stänga efter beslut från smitt-
skyddsläkare då verksamheten inte gjort tillräckliga åtgärder efter två anmärkningar. 

Att vi fått in klagomål på 19 st olika restauranger/caféer, vissa av dessa verksamheter har  
det inkommit klagomål på flera gånger. Vidare informerade Ulrika om färdiga kampanjer, 
Skyttbrinks industriområde, tillståndsärenden, badvattenprover, vår samverkan med polisen, 
Kassmyragropen, Hanvedsmossen och om PFOS. 
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§ 58 
 
Anmälningsärenden  

Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden har tagit del av nedanstående handlingar. 
 
Handlingar 
Överklagande av beslut från miljö- och hälsoskyddsnämnden gällande miljösanktionsavgift,  
dnr 2020-368. 
 
Överklagande av beslut från miljö- och hälsoskyddsnämnden gällande tillstånd för detaljhandel  
med tobaksvaror, dnr 2019-1465. 

Överklagande av beslut från miljö- och hälsoskyddsnämnden gällande tillstånd för detaljhandel  
med tobaksvaror, dnr 2019-1617. 

Överklagande av beslut från miljö- och hälsoskyddsnämnden gällande tillstånd för detaljhandel  
med tobaksvaror, dnr 2019-1645. 

Överklagande av beslut från miljö- och hälsoskyddsnämnden gällande tillstånd för detaljhandel  
med tobaksvaror, dnr 2019-1463. 
 
Kommunfullmäktiges protokollsutdrag § 46, 2020-05-28, Utredning av inrättande av  
Mälarskogens naturreservat och förslag till inriktningsbeslut om framtagande av förslag till  
reservatsbeslut (KS/2020:273). 
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§ 59 
 
Sammanträdesordning 2021 för miljö- och hälsoskydds-
nämnden 

Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna följande förslag till sammanträdesordning  
för 2021: 

18 januari  
15 februari  
15 mars  
12 april  
17 maj  
23 augusti  
20 september  
18 oktober  
15 november 
6 december  
 
 
Ärendet 
Datum för 2021 års sammanträden ska snarast meddelas till kommunledningsförvaltningen. 
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§ 60 
 
Utvärdering av regional samordningsfunktion gällande 
kemikalierådgivning för kommunala verksamheter  

Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att inte förlänga avtalet avseende delregional kemikalie-
rådgivning.  

Sammanfattning 
Botkyrkas miljö- och hälsoskyddsnämnd beslutade i maj år 2018 att anta en samverkansöverens-
kommelse avseende delregional kemikalierådgivning.  
 
Kommunerna Botkyrka, Huddinge, Järfälla och Sundbyberg ingår i överenskommelsen och har  
tillsammans tagit initiativet att bilda en regional samordningsfunktion för kemikalierådgivning.  
Syftet med projektet är att stödja en fungerande, kostnadseffektiv och samhällseffektiv kemikalie-
rådgivning i kommunerna. Arbetet kommer initialt pågå under perioden 2018–2020, med start  
under hösten 2018. Under september 2020 ska ett nytt avtal skrivas på 2 år.  

Ärendet 
”En giftfri miljö” är ett av sex prioriterade miljökvalitetsmål för Stockholms-regionen. För att  
samordna och stödja kommunernas arbete med miljö-kvalitetsmålet finns sedan år 2015 en  
regional strategi med åtgärdsområden framtagen av länsstyrelsen.  

I Botkyrka ingår området ”En giftfri miljö” i styrdokumentet ”Ett hållbart  
Botkyrka – Botkyrkas hållbarhetsutmaningar och bidrag till FN:s 17 globala mål för hållbar  
utveckling”. I kapitel 4, Klimat- och miljösmart Botkyrka, finns generationsmålet - Botkyrka  
har inte utsläpp av miljögifter och skadliga ämnen som fortsätter att påverka mark, luft och vatten.  
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Projektets genomförande och erfarenheter  

Den delregionala kemikalierådgivningen, i form av en person med specialkompetens inom  
kemikalieområdet, har nu arbetat i snart två år. Arbetet har under perioden i första hand haft  
fokus på att stödja kommunernas arbete med det att nå det nationella miljökvalitetsmålet  
”En giftfri miljö”. Utifrån de deltagande kommunernas behov och prioriteringar har olika  
aktiviteter genomförts under åren.  

Sammanfattningsvis kan sägas att arbetet med den delregionala kemikalierådgivningen  
avsevärt har underlättats i de kommuner som redan från start har haft beslutade handlingsplaner  
för till exempel kemikalieområdet och giftfri förskola och grundskola. För de kommuner som  
saknat styrdokument inom kemikalieområdet, Botkyrka, har startsträckan varit betydligt längre  
eftersom tiden initialt fått läggas på att ta fram delar av de saknade dokumenten. Arbetet har i  
vissa fall underlättats av tillgången till de andra kommunernas erfarenheter och styrdokument.  
Miljöenheten anser inte att samarbetet ska fortsätta då arbetet inte kunnat utföras i den  
verkningsgrad som eftersträvats, utan önskar att istället lägga dessa pengar på att  
utveckla personalen på miljöenheten så att kunskapen finns inom kommunen. 

Särskilt yttrande 
Monica Brundin (V) och Tara Charoensong (V) lämnar ett särskilt yttrande, bilaga. 
 
 

 

 

 
 

 



 

 

 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden 

2020-08-24 

 
SÄRSKILT YTTRANDE 

 

Utvärdering av regional samordningsfunktion gällande 
kemikalierådgivning för kommunala verksamheter 

Sedan 2018 har Botkyrka kommun tillsammans med Huddinge, Jär-

fälla och Sundbyberg deltagit i ett projekt med syfte att stödja en fun-

gerande, kostnadseffektiv och samhällseffektiv kemikalierådgivning i 

kommunerna. Arbetet med att skapa en giftfri miljö är viktigt och in-

går därför i både regionala och kommunala mål. Det är beklagligt att 

Botkyrka inte kunnat dra full nytta av projektet under de första två 

åren eftersom vi saknade handlingsplaner och styrdokument på områ-

det, men det förefaller märkligt att lämna projektet nu när vi är bättre 

rustade att dra nytta av det. Förslaget att använda pengarna (125 tkr 

per år) för att utveckla personalen på Miljöenheten förefaller inte 

oproblematiskt. En utbildningsinsats för befintlig personal skulle san-

nolikt inte ge upphov till motsvarande årliga kostnad, men innebära en 

risk att förlora kompetensen varje gång medarbetare går vidare i kar-

riären. Om pengarna inte används till en utökad personalresurs, vilket 

inte förefaller vara avsikten, finns också risken att det blir svårt att 

skapa tillräckligt utrymme för arbetet bland enhetens konkurrerande 

prioriteringar. Kommunens arbete med giftfri miljö får inte bli ytterli-

gare eftersatt, och hanteringen inom Miljöenheten bör följas upp av 

nämnden genom regelbunden återrapportering. 

 
 

Monica Brundin (V) 

Tara Charoensong (V) 

 



Sign 
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§ 61 
 
Remiss: Förslag till detaljplan [54-63] för Hallunda gård 

Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att lämna miljöenhetens skrivelse Förslag till detalj- 
plan (54-63) för Hallunda gård, daterad 2020-08-14 som sitt yttrande. 
 
Reservationer 
Monica Brundin (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för det egna yrkandet. 

Sammanfattning 
Ett förslag på detaljplan för Hallunda gård har tagits fram. Området ligger c:a 1 km norr om  
Hallunda centrum och utgörs idag av park- och skogsmark. Centralt i området ligger Hallunda  
gård som tillsammans med sina omgivningar har mycket höga kulturmiljövärden. Syftet med  
planen är att möjliggöra för 600-800 nya bostäder, en förskola och ett vård- och omsorgsboende. 
Stängslet runt Hallunda gård tas bort och området ska göras tillgängligt för allmänheten.  
Centralt ska en restaurangbyggnad uppföras.  
 
Djurhållning i mindre omfattning föreslås i norra delen. Området har en rik fladdermusfauna.  
Utformningen av detaljplanen har ändrats för att minska påverkan på värdefull natur och så  
att fladdermuspopulationerna bedöms kunna leva långsiktigt i området och att bevarandestatusen  
inte påverkas negativt. I och med att området närmast Hallunda gård öppnas upp kommer  
rekreationsvärdet att öka, men en ny tät bostadsbebyggelse kommer påverka de befintliga boende ne-
gativt då öppna grönområden och lummiga bryn-zoner försvinner. Miljöenheten anser att risken för 
vibrationer från tung trafik på Tomtbergavägen bör utredas, då bostäder planeras nära vägen,  
jorden består av lera och flera bussar trafikerar vägen. Förorenat dagvatten förväntas uppstå  
när området hårdgörs. Dagvattnet ska renas och fördröjas. Trots det ökar belastningen av vissa  
föroreningar något på nedströms liggande vattenförekomster; Mälaren och Albysjön, men ökningen 
förväntas inte bidra till att miljökvalitetsnormerna inte klaras.  
 
En åtgärd som föreslås för att fördröja dagvattnet är gröna tak. Denna åtgärd återfinns inte i  
avsnittet som handlar om gestaltning. Det är viktigt att detta harmonieras, och att om andra  
tak används måste de utföras i inert material för att inte riskera att förorena nedströms liggande  
recipienter. Förhöjda föroreningar av bland annat DDT och bly har uppmätts på platsen där  
det tidigare funnits en handelsträdgård.  
 
Halterna av DDT var lägre än Naturvårdsverkets hälsoriskbaserade riktvärde, men på två  
platser var blyhalterna högre än detta riktvärde. Miljöenheten vill påminna att om dessa  
föroreningar ska åtgärdas så ska detta anmälas till tillsynsmyndigheten. 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden 
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Yrkanden 
Monica Brundin (V) yrkar avslag till ordförandeförslaget, bilaga. 
 
Propositionsordning 
Miljö- och hälsoskyddsnämndens ordförande ställer ordförandeförslaget mot yrkandet och  
finner att miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar i enlighet med ordförandeförslaget. 
 
Protokollsanteckning 
Mittenmajoriteten anför till protokollet att mittenmajoriteten vill lyfta fram att vi yttrar oss  
enbart inom de områden vi råder över i miljö- och hälsoskyddsnämnden.  

 

 

 

 



 

 

 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden 

2020-08-24 
 

YRKANDE 

 
Remiss: Förslag till detaljplan [54-63] för Hallunda 
gård 
 
Hallunda gård och dess omgivningar utgör en helt unik och kulturhistoriskt 
mycket värdefull miljö, och det är av stort allmänt intresse att helhetsmiljön 
vid Hallunda gård räddas från förfall samt att den i framtiden kan utnyttjas 
för kultur- och friluftsändamål. Området utgör en oas av historiska byggna-
der, kulturlandskap och känslig natur i det under senaste halvseklet så hårt 
exploaterade norra Botkyrka. Hela det utpekade området bör bevaras för att 
vara tillgängligt för kommunens invånare och besökare, för att främja den 
biologiska mångfalden och möjliggöra produktion av närodlade livsmedel i 
en framtid då lokal självförsörjning blir allt mer angelägen. Miljökonse-
kvensbeskrivningen hävdar att ”ingen av de äldre åkrarna bedöms idag upp-
fylla kraven för att klassas som jordbruksmark”, trots att skyddet för jord-
bruksmark skall vara absolut, utan hänsyn till nuvarande kvalitetsklass, bruk 
eller storlek.  
 
Det är förvisso angeläget att kommunen kan utvecklas vad gäller såväl verk-
samheter som boende, men det får inte ske till priset av att väsentliga inslag i 
kommunens natur- och kulturtillgångar utarmas eller förloras, tillgångar som 
är betydelsefulla för bilden av Botkyrka och för kommunens attraktivitet. 
Det får heller inte ske på bekostnad av framtida generationers möjlighet till 
överlevnad i en värld då möjligheten till lokal livsmedelsproduktion blir allt 
mer värdefull. 
 
Det är positivt att förslaget till detaljplan bevarar den gamla gårdskärnan 
med befintliga bostadshus och gamla ekonomibyggnader, att planförslaget 
möjliggör viss odlingsverksamhet och att man föreslår bevarande av viss na-
turmark. Men större delen av den odlingsbara ytan kommer ändå att hårdgö-
ras och bebyggas, och en exploatering av den föreslagna omfattningen inne-
bär att den ”bevarade” naturen blir både fragmenterad och överbelastad, sär-
skilt under byggfasen men även permanent därefter.   

 
 

 
Jag yrkar avslag på ordförandeförslaget. 

 
 
Monica Brundin (V) 
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§ 62  

Begäran om återkallelse av tillsyn på Hummeltorps an-
läggning på fastigheten Hummeltorp 1:4, Botkyrka kom-
mun  

Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden överlämnar miljöenhetens yttrande daterat den 14 augusti 
2020 som sitt svar på remiss från Länsstyrelsen angående begäran om återkallelse av tillsy-
nen på Hummeltorp Sverige AB:s anläggning på fastigheten Hummeltorp 1:4. 

Sammanfattning 
Hummeltorp Sverige AB har hos länsstyrelsen begärt att länsstyrelsen ska återta ansvaret för 
tillsyn över den miljöfarliga verksamhet som bolaget bedriver i Botkyrka kommun. Länssty-
relsen har gett miljö- och hälsoskyddsnämnden möjlighet att yttra sig över bolagets begäran. 
Miljöenheten har tagit del av begäran och lämnar synpunkter i ett separat yttrande. 

Ärendet 
Länsstyrelsen i Stockholms län har fått en begäran om återkallelse av överlåten tillsyn av 
Hummeltorps anläggning i Botkyrka kommun. Hummeltorp Sverige AB, har via sin advo-
kat, framfört skäl för återkallelse av överlåten tillsyn. 

Länsstyrelsen i Stockholms län har gett Miljö- och hälsoskyddsnämnden i Botkyrka kom-
mun möjlighet att ta del av handlingarna samt yttra sig över den inkomna begäran. 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden är ansvarig för den operativa tillsynen på Hummeltorps an-
läggning. Enligt miljö- och hälsoskyddsnämndens delegationsordning så är det nämnden 
som fattar beslut i principiella frågor. Nämndens förvaltning (miljöenheten) har tagit del av 
ansökningshandlingarna och framför i ett yttrande synpunkter med anledning av Hummel-
torps begäran. 

Paragrafen förklaras omedelbart justerat 2020-08-24. 
 
 

 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden 
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